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Protokół nr 37/2022 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury Rady Gminy Mszana 
w dniu 19 września 2022 r. 

 

Obrady rozpoczęto 19 września 2022 r. o godz. 14.30, a zakończono o godz. 
15.40 tego samego dnia. 
Posiedzenie odbyło się na sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. Obecnych 
było 7 z 8 członków Komisji. Obecni: 

1. Roman Bura 
2. Marek Kotula 
3. Piotr Kuczera 
4. Ilona Mura 
5. Krzysztof Rduch 
6. Wioleta Szotek 
7. Beata Wieszołek. 

Nieobecny był Radny Marek Liśnikowski. 
W posiedzeniu wzięli również udział: Wójt Gminy Mirosław Szymanek, 
Sekretarz Joanna Szymańska,  kierownicy i pracownicy urzędu i mieszkaniec.  
Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 

Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji Pani Beata 
Wieszołek. Po stwierdzeniu prawomocności obrad powitała radnych oraz gości i 
przedstawiła proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2022 r. 
3. Omówienie stopnia realizacji inwestycji prowadzonych w bieżącym roku 

oraz zadań inwestycyjnych i remontowych na drogach. 
4. Omówienie zasad i założeń dla „Akcji Zima” w sezonie 2022/2023. 
5. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał. 
6. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2.  Informacja o wykonaniu budżetu za I półrocze 2022 r. 

Informację o wykonaniu budżetu za I półrocze 2022 roku radni otrzymali w 
materiałach. Najważniejsze punkty omówiła Z-ca skarbnika, pani Renata Rojek. 
Poinformowała również, że pozytywną opinię do wykonania budżetu za I 
półrocze 2022 roku wydała Regionalna Izba Obrachunkowa. 
Do informacji nie było pytań. 
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Pkt. 3. Stopień realizacji inwestycji prowadzonych w bieżącym roku oraz 
zadań inwestycyjnych i remontowych na drogach 

Realizowane inwestycje i stopień ich zaawansowania omówiła Pani Aleksandra 
Tkocz, Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji. W bieżącym roku 
realizowane są następujące zadania: 

1. Wykonanie kompletnej dokumentacji projektowej wraz z wykonaniem 
robót budowlanych dla zadania pn. Rewitalizacja centrum Gogołowej. 

Wykonawcą jest firma AGC Bytom Sp. z o.o. Umowa na to zadanie została 
podpisana 18.03.2020 r., była 4-krotnie aneksowana, 5 aneks jest w trakcie. 
Koszt inwestycji wg umowy – 6.758.235,00 zł. Termin zakończenia robót 
budowlanych zgodnie z projektem aneksu nr 5 - do 30.06.2023 r. Gmina 
podpisała z wykonawcą ugodę sądową zwiększającą o 1.200.000,00 zł środki 
finansowe na inwestycję. 

2. Poszerzenie infrastruktury turystycznej poprzez rozbudowę miejsc 
postoju dla pojazdów turystycznych. 

Zadanie to przeszło z 2021 roku. Wykonawcą jest Przedsiębiorstwo 
Produkcyjno-Usługowo-Handlowe WASP-BUD Jarosław Spandel z Kończyc 
Małych. Zadanie ostało zrealizowane i odebrane w dniu 16.02.2022 r. Koszt 
inwestycji – 185 596,00 zł (wynagrodzenie ryczałtowe).  

3. Budowa elektroenergetycznej sieci napowietrznej niskiego napięcia 
poniżej 1 kV, słupów żelbetowych wraz z oprawami oświetleniowymi w 
celu oświetlenia ul. Leśnej w Gogołowej.  

Wykonawcą zadania jest Zakład Instalatorstwa Elektrycznego Adam Szymiczek z 
Pszowa. Zadanie zostało zrealizowane i odebrane dnia 11.08.2022 r.  Koszt 
inwestycji – 51.660,00 zł (wynagrodzenie ryczałtowe). 

4. Remont ciągu komunikacyjnego dróg gminnych w sołectwie Mszana. 
Wykonawcą inwestycji jest Hucz Spółka z o.o. Sp. k. z Boronowa. Umowa 
została podpisana 14.06.2022 r. Koszt inwestycji wg umowy – 4.904.478,68 zł 
(wynagrodzenie kosztorysowe). Termin realizacji – 14.08.2023 r. Do tej pory nie 
rozpoczęto prac. W zatwierdzeniu jest tymczasowa organizacja ruchu. 
Do zadania „Sprawowanie nadzoru inwestorskiego na realizacji inwestycji pn. 
Remont ciągu komunikacyjnego dróg gminnych w sołectwie Mszana” wybrano 
firmę ATIN Usługi Techniczne w Budownictwie Kołodziej Piotr, Stary Ujazd. 
Koszt – 31.900,00 zł (wynagrodzenie ryczałtowe). 

5. Budowa elektroenergetycznej linii kablowej nN do 1kV oraz złącza 
kablowego w celu wykonania zasilania i oświetlenia terenu boiska 
szkolnego w Mszanie przy ul. Sportowej. 

Wykonawcą jest firma Elektrotum Piotr Tumulka z Raciborza.  Umowa została 
podpisana 05.08.2022. Koszt inwestycji – 66.364,45 zł (wynagrodzenie 
ryczałtowe). Termin realizacji – 03.10.2022 r. 

6. Budowa Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. 
Na inwestycję został ogłoszony przetarg. Termin składania ofert – 05.10.2022 r. 
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7. Wykonanie nawierzchni asfaltowej na drodze - odnoga ulicy Wolności w 
Połomi. 

Na tę inwestycję z funduszu sołeckiego przeznaczona jest kwota 46.000,00 zł. 
Na zapytanie ofertowe wpłynęły 2 oferty, obie znacznie przekraczające tę 
kwotę. Gmina ograniczyła znacznie zakres zadania i ponownie wystąpiła z 
zapytaniem. Na oferty oczekuje do przyszłego tygodnia, przez Zebraniem 
Wiejskim w Połomi.      

8. Remont parkingu dla samochodów osobowych - modernizacja 
infrastruktury ułatwiającej  dostęp dla atrakcji kulturowych i 
przyrodniczych przez odwiedzających ze specjalnymi potrzebami. 

Jest to remont parkingu za OSP w Mszanie. Szacowana wartość zamówienia: 
342.410,12 zł. W trzech dotychczasowych postępowaniach nie wyłoniono 
wykonawcy. Trwa IV postępowanie. Termin składania ofert – 20.09.2022 r.  
 
Realizowane są także następujące dokumentacje projektowe: 

1. Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Budowa sieci oświetlenia 
ulicznego ul. Szymborskiej w Mszanie. 

Wykonawcą jest Pracownia Usług Elektroenergetycznych Rafał Kramarczyk z 
Krzyżanowic. Projekt został opracowany, koszt – 5.150,00 zł (wynagrodzenie 
ryczałtowe). 

2. Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Budowa sieci oświetlenia 
ulicznego – ul. Szybowa w Połomi. 

Wykonawcą jest również Pracownia Usług Elektroenergetycznych Rafał 
Kramarczyk z Krzyżanowic. Projekt został opracowany, koszt – 5.150,00 zł 
(wynagrodzenie ryczałtowe). 

3. Zagospodarowania terenu przy budynku Urzędu Gminy Mszana wraz z 
budową parkingu. 

Wykonawcą jest CENTRBUD Projektowanie Architektoniczne Ksenia Helis z 
Pogrzebienia. Umowa z 27.07.2021 r., aneks z 02.12.2021 r. Koszt – 54.500,00 
zł (wynagrodzenie ryczałtowe). Dokumentacja została złożona do Starostwa 
Powiatowego, trwa oczekiwanie na pozwolenie na budowę. Na to zadanie 
gmina pozyskała środki z funduszu Polski Ład. 

4. Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Budowa oświetlenia boiska 
szkolnego Szkoły Podstawowej w Mszanie. 

Wykonawcą projektu jest Pracownia Usług Elektroenergetycznych Rafał 
Kramarczyk z Krzyżanowic. Projekt został wykonany w maju 2022 r. Koszt – 
5.300,00 zł (wynagrodzenie ryczałtowe). 

5. Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Termomodernizacja 
budynku Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Połomi wraz z remontem. 

Wykonawca projektu jest CENTRBUD Projektowanie Architektoniczne Ksenia 
Helis z Pogrzebienia.  Umowa została podpisana 01.04.2022 r. Koszt 
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dokumentacji – 75.000,00 zł (wynagrodzenie ryczałtowe). Terminy: 
opracowanie dokumentacji – 30.09.2022 r., decyzja o pozwoleniu na budowę – 
30.11.2022 r. Na to zadanie gmina pozyskała środki z funduszu Polski Ład. 

6. Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Aktywizacja życia 
społecznego i poprawa stanu zdrowia mieszkańców poprzez rozbudowę 
infrastruktury sportowej sołectwa Gogołowa. 

Wykonawcą projektu jest firma Primtech Szymon Kita z Tarnowskich Gór. 
Umowa z 24.08.2022 r. Koszt dokumentacji – 46.740,00 zł (wynagrodzenie 
ryczałtowe).  Termin opracowania dokumentacji – 15.11.2022 r., termin 
uzyskania decyzji o pozwoleniu na budowę – 30.12.2022 r. Na to zadanie gmina 
pozyskała środki z funduszu Polski Ład. 

7. Opracowanie dokumentacji projektowej pn. Termomodernizacja 
budynku Szkoły Podstawowej w Gogołowej.  

Zadanie będzie polegać na wymianie źródła ciepła w budynku szkoły. Na to 
zadanie nie została jeszcze podpisana umowa, jest potrzeba zwiększenia  
środków w budżecie, co ma nastąpić na najbliższej sesji. 
Pytania zadawali: 
 Radny Roman Bura – co z remontem dachu na budynku OSP w Mszanie? 

Nadal są przecieki, miejscami bardzo duże. 
 Odpowiedzi udzielił Pan Marek Małek – insp. ds. inwestycji w Referacie 

Planowania i Inwestycji UG w Mszanie: został przeprowadzony remont 
dachu wieży i tam zaciekanie całkowicie ustało. Został też położony pas papy 
na niskiej części dachu, co znacznie ograniczyło napływ wody. Na dzień 
dzisiejszy trudno powiedzieć, którędy woda jeszcze przedostaje się do 
środka. Będą zlecone dalsze prace. 

 
Następnie inwestycje z zakresu infrastruktury drogowej omówiła Pani Dorota 
Rajszys – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych: 
1. W ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji 
Strategicznych złożono wniosek na przebudowę ciągu komunikacyjnego dróg 
gminnych w sołectwie Mszana (ul. Kopernika, Konopnickiej i Mickiewicza, 
łączna długość ok. 2 km) na kwotę 4.950.000 zł, dofinansowanie 95% tj. 
4.702.500 zł.  
2. Podjęta została uchwała Rady Gminy w sprawie udzielenia dofinansowania 
do budowy chodnika wzdłuż ul. Centralnej w Połomi (kontynuacja) w kwocie 
200.000 zł. Pismem z dnia 29.07.2022 r. Starosta Powiatu poinformował, że w 
drodze przetargu złożone zostały 2 oferty, z czego najkorzystniejsza  opiewała 
na kwotę 477.152,88 zł. W związku z tym zachodzi konieczność zwiększenia 
pomocy finansowej gminy do kwoty 255.000 zł. Projekt tej uchwały został 
przygotowany i przekazany Komisji na dzisiejsze posiedzenie celem 
zaopiniowania. Po pozytywnym zaopiniowaniu przez Komisję i uchwaleniu na 
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sesji Rady Gminy, Powiat przystąpi do sporządzenia stosownej umowy 
dotacyjnej. 
3. Z zakresu zadań remontowych na drogach gminnych, z uwagi na ograniczone 
środki finansowe, zrealizowano w tym roku zadanie związane z remontem 
cząstkowym dróg na terenie gminy. Roboty wykonywała firma VEJMAL Dorota 
Małysz z Jaworza. Koszt wyniósł 89.396,40 zł. W ramach umowy wykonano 
łatanie ubytków w nawierzchni asfaltowej. 
Do informacji nie było pytań. 

Pkt. 4. Omówienie zasad i założeń dla „Akcji Zima” w sezonie 2022/2023 

Przyjęte założenia i zasady dla „Akcji Zima” w sezonie 2022/2023 przedstawiła 
Pani Kierownik Dorota Rajszys. 
Dotychczas obowiązujące zasady: 
 usuwanie śniegu, zwalczanie śliskości, ustawianie płotków przeciwśnieżnych 

w zależności od potrzeb; 
 usługa wykonywana całodobowo w dni robocze, weekendy oraz święta, 

niezależnie od pory dnia i w zależności od warunków atmosferycznych; 
 usługa realizowana będzie od daty podpisania umowy z chwilą wystąpienia 

opadów śniegu lub wezwania do wykonania usługi, aż do dnia 30.04.2023 r. 
 odpowiedzialność za szkody wyrządzone osobom trzecim przez Wykonawcę 

na skutek realizacji umowy, bądź nieprawidłowej realizacji umowy, ponosi 
Wykonawca; 

 na pojazdach użytkowanych przez Wykonawcę w związku z realizacja 
umowy zamontowane będą systemy GPS, stanowiące również podstawę do 
rozliczenia Wykonawcy z realizacji umowy przez Zamawiającego; 

 koszt montażu najmu modułów GPS ponosi Urząd; 
 do zwalczania śliskości stosowane będą materiały zgodnie z 

Rozporządzeniem Ministra Środowiska w ilości i proporcjach tam 
wskazanych, za co odpowiedzialność ponosi Wykonawcach; nie dopuszcza 
się stosowania żużlu; 

 przystąpienie do zwalczania śliskości nastąpić musi do pół godziny od chwili 
zgłoszenia Zamawiającemu; 

 wykonawca prowadzi ewidencję wykonanych usług oraz panujących 
warunków atmosferycznych w danym dniu oraz składać meldunki 
codziennie wyznaczonemu pracownikowi urzędu; 

 przejezdność wszystkich dróg musi być osiągnięta do godz. 5.00 rano, 
natomiast uprzątnięcie śniegu z parkingów do godz. 7.00 rano; 

 odśnieżanie dróg prowadzone będzie na całej jezdni, na wąskich drogach 
należy zachować tzw. mijanki; 

 wykonawca ponosi pełna odpowiedzialność za jakość, terminowość i 
bezpieczeństwo wykonywanych usług; 
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 czas wykonywania usługi liczony będzie od momentu wjazdu na drogi 
gminne (nie od momentu wyjazdu z bazy); 

 rozliczenia będą odbywać się co dwa tygodnie, do 10 dni po zakończeniu 
danego okresu; 

 wykonawca musi dysponować w celu realizacji zamówienia minimalnie 
następującym sprzętem technicznym tj.: 

• co najmniej jednym ciągnikiem z pługiem do odśnieżania o mocy minimalnej 
75 KM z napędem 4x4 dla każdej części zamówienia, 
• co najmniej jednym ciągnikiem z pługiem do odśnieżania o mocy minimalnej 
34 KM dla każdej części zamówienia, 
• co najmniej dwoma rozsiewaczami zawieszanymi o minimalnej ładowności 
500 kg dla każdej części zamówienia, 
• jedną koparko-ładowarką.  
W przypadku składania ofert na więcej niż jedną część można wykazać się jedną 
koparko-ładowarką dla wszystkich części, w pozostałych przypadkach 
wykonawca nie może wykazać tego samego sprzętu w przypadku składania 
ofert na więcej części. 
 Sprzęt do zimowego utrzymania dróg powinien być sprawny (24 godziny na 

dobę) i posiadać aktualne badania techniczne, być dopuszczony do ruchu. W 
przypadku awarii sprzętu Wykonawca zapewni natychmiast na czas jego 
naprawy inny sprawny technicznie sprzęt. 

 Do realizacji usługi Wykonawca używać będzie sprzętu wyposażonego i 
oznakowanego wg przepisów o ruchu drogowym oraz zgodnie z przepisami 
BHP i ppoż. 

 Zamawiający wymaga, aby rozsiewacz zawieszony był zabudowany na 
ciągniku tak, aby możliwe było jednoczesne prowadzenie czynności 
związanych z odśnieżaniem i usuwaniem śliskości dróg. 

Głos zabierali: 
 Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę, że choć w specyfikacji jest mowa o 

odśnieżaniu tzw. mijanek na wąskich drogach, jednak u nas takich mijanek w 
zimie praktycznie nie ma. Samochody mijają się na prywatnych wjazdach na 
posesje, przy okazji je niszcząc. 

 Pani Kierownik Rajszys odpowiedziała, że wynika to głównie z faktu, iż 
mieszkańcy grodzą posesje płotami do samych granic drogi. Tam, gdzie to 
możliwe, firmy odśnieżające mają obowiązek utrzymać mijanki. 

 Na pytanie Radnego Romana Bury, czy to gmina pokrywa koszt GPS-ów w 
pojazdach odśnieżających, Pani Kierownik odpowiedziała – tak. Gmina 
zamawia i montuje urządzenia GPS, ich odczyty są podstawą do rozliczeń z 
firmą i służą kontroli przejazdów oraz czasu pracy pojazdów na terenie 
gminy. Koszt systemu to ok. 2,5 tys. zł na sezon. 
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 Wójt Mirosław Szymanek dodał w tym punkcie, że gdyby w specyfikacji 
zapisać, że to firma ma obowiązek wyposażyć pojazdy w system, część firm 
mogłoby to wykluczyć z przetargu. 

 Na pytanie Pana Radnego P. Kuczery, na kim spoczywa podejmowanie 
decyzji o wyjeździe na drogi, Pani Kierownik odpowiedziała – jest to 
obowiązek firmy. Również na interwencję Urzędu Gminy firma musi 
wyjechać do odśnieżania.  

Więcej pytań nie było. Komisja nie wniosła uwag do założeń dla „Akcji Zima” w 
sezonie 2022/2023 podobnych jak w sezonie poprzednim. 

Pkt. 5. Sprawy bieżące - opiniowanie projektów uchwał 

W sprawach bieżących Komisja omawiała i opiniowała projekty uchwał: 
 w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 2022 rok 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Wszystkie planowane zmiany w 
dochodach i wydatkach budżetu mówiła Z-ca Skarbnika Pani Renata Rojek. 
Zwróciła uwagę, że w projekcie wprowadza się dotację celową na pomoc 
finansową udzieloną Powiatowi Wodzisławskiemu na zadanie pn: „Budowa 
chodnika w ciągu ul. Centralnej w Połomi” – dodatkowe 55.000,00, o czym była 
mowa we wcześniejszym punkcie obrad. 
Do projektu nie było pytań i uwag. Prowadząca obrady poddała do 
zaopiniowania projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Mszana na 
2022 rok.  
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2022 - 2029 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Z-ca Skarbnika Pani Renata 
Rojek. 
Pytania zadawali: 
 Radna Ilona Mura – w sprawie Przedsięwzięcia pn. „Modernizacja sieci 

wodociągowej w gminach Mszana i Godów”- gdzie będzie prowadzona 
wymiana sieci? 

 Wójt M. Szymanek odpowiedział – remontowane będą główne sieci, przede 
wszystkim w Połomi, co ma poprawić jakość wody i ciśnienie jej przepływu. 
MZWiK będzie realizować to zadanie dzięki środkom pozyskanym z 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych w 
dwóch gminach: Mszana i Godów. Należy zabezpieczyć w budżecie gminy 
Mszana oraz w Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2023 kwotę 
97.500,00 zł na pokrycie wkładu własnego do ww. inwestycji. 
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Więcej pytań nie było. Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mszana na lata 2022 – 2029.  
Głosowało 7radnych. Było 6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 „wstrzymujący 
się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Wodzisławskiemu 
Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Pani Kierownik Dorota 
Rajszys. Na kontynuację budowy chodnika wzdłuż ul. Centralnej w Połomi, po 
przetargu konieczna jest kwota 477.152,88 zł. We wcześniejszej uchwale gmina 
zamierzała przeznaczyć 200.000 zł, natomiast konieczne będzie zwiększenie 
pomocy finansowej gminy do kwoty 255.000 zł.  
Pytania zadawali: 
 Radny P. Kuczera – jaki odcinek chodnika zostanie wykonany? 
 Kierownik D. Rajszys odpowiedziała, że sprawdzi. Jest to ok. 190 metrów 

bieżących. 
Więcej pytań nie było. Przewodnicząca Komisji poddała do zaopiniowania 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wodzisławskiemu. 
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/2/2009 Rady Gminy Mszana z dnia 
02 marca 2009 r. w sprawie przyjęcia "Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli" 

Projekt Radni otrzymali w materiałach. Omówiła go Pani Katarzyna Bylicka, 
Kierownik Referatu Administracji, Edukacji i Informacji. Zmianą ustawy do Karty 
Nauczyciela wprowadzono funkcję mentora, którego zadaniem jest wspieranie 
na bieżąco nauczyciela początkującego w procesie wdrażania do pracy w 
zawodzie. Zmieniono także rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej i 
Sportu z dnia 31 stycznia 2005 r. w sprawie wysokości minimalnych stawek 
wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania 
dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu 
wolnym od pracy – w miejsce dotychczasowego dodatku funkcyjnego dla 
opiekuna stażu, wprowadzono dodatek funkcyjny dla mentora. Wysokość 
dodatku funkcyjnego określają organy jst w drodze regulaminu wynagradzania. 
Nauczyciele, którzy będą pełnili funkcję mentora są bowiem uprawnieni do 
dodatku funkcyjnego z tego tytułu począwszy od dnia 1 września 2022 r. 
Wysokość dodatku funkcyjnego dla mentora ustalona została na poziomie 
wysokości dodatku funkcyjnego opiekuna stażu. Kierownik K. Bylicka 
poinformowała, że projekt uchwały został poddany konsultacjom społecznym 
oraz ze związkami zawodowymi. 
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Do projektu nie było pytań. Prowadząca obrady poddała do zaopiniowania 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/2/2009 Rady Gminy 
Mszana z dnia 02 marca 2009 r. w sprawie przyjęcia "Regulaminu 
wynagradzania nauczycieli" 
Głosowało 7 radnych. Było 7 głosów „za”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
 
Dalej w sprawach bieżących głos zabierali: 
 Radna Wioleta Szotek zapytała, kiedy firma zaasfaltuje dziurę przed sklepem 

spożywczym w centrum, która powstała w trakcie wykopu pod instalacje. 
Deszcz wymył kamień, którym była zasypana. 

 Insp. Marek Małek odpowiedział, że już kilka razy interweniował u firmy, aby 
to wykonała. Poprosi jeszcze raz, żeby ten ubytek został uzupełniony 
kamieniem i zaasfaltowany. 

 Następnie Pani Radna Szotek poprosiła, aby brygada techniczna z Urzędu 
Gminy została wysłana do wypielenia i uporządkowania parkingu w 
centrum. 

 O głos poprosił Mieszkaniec Pan Jarosław Wala – zwrócił uwagę, że są 
przypadki, że w danym miejscu przebiega kanalizacja, a mieszkaniec, który 
buduje tam dom nie może się  przyłączyć. Czy urząd ma dane, ile jest takich 
przypadków? 

 Pan Wójt odpowiedział, że informacje o podłączeniach do kanalizacji są 
weryfikowane przez pracowników urzędu w Jastrzębskim Zakładzie 
Wodociągów i Kanalizacji. Głównie chodzi o osoby, które mają możliwość, a 
do tej pory nie podłączyły się do sieci. O sytuacjach odwrotnych nie ma 
danych, to raczej niemożliwe, że ktoś ma na działce kanalizację, a nie może 
się do niej podłączyć. Chyba że nie ma podłączenia i chodzi o sprawy 
sąsiedzkie. 

 W temacie przyłączeń Kierownik D. Rajszys poinformowała, że do osób, o 
których urząd wie, że mają możliwość przyłącza, a jeszcze tego nie zrobiły, 
zostały wysłane decyzje nakazowe. Większość dokonała przyłączenia, jest 
jednak 5 właścicieli, którzy nie wykonali żadnego kroku. Są planowane 
rozmowy z nimi, z czego wynika ta sytuacja. 

 Radny P. Kuczera w związku z rosnącymi gwałtownie cenami energii 
zaproponował, czy nie można ustawić oświetlenia ulicznego na tryb nocny 
już od godziny 19.20, czyli wtedy, gdy lampy się włączają. Jest to 
wystarczająca ilość światła, a w obecnych trudnych czasach, gdy może 
brakować paliw i energii, należy szukać oszczędności.   

 W tym temacie Pan Wójt poinformował, że odbył w dniu dzisiejszym naradę 
z kierownikami jednostek gminnych właśnie w sprawie oszczędności zużycia 
prądu. Jednym z pomysłów może być ograniczenie oświetlenia ulic. 
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Problemem może być fakt, że na oświetleniu nie ma specjalistycznych 
czujników, by łatwo można było zmienić tryb działania lamp w zależności od 
długości dnia i nocy. Pracownik Tauronu musiałby za każdym razem 
przestawić kilkadziesiąt czujników. 
Wójt odniósł się do zapowiedzianych przez Premiera obowiązków szukania 
przez samorządy 10-procentowych oszczędności w poborze energii. Trwają 
analizy, również dyrektorzy jednostek mają się zastanowić, jak można 
ograniczyć zużycie prądu. Na dzień dzisiejszy zostały już wprowadzone 
zalecenia dla pracowników urzędu gminy dotyczące podstawowych zasad 
oszczędzania energii, takich jak wyłączanie oświetlenia przy każdorazowym 
wychodzeniu z biura, czy pomieszczeń sanitarnych bez dostępu do światła 
dziennego, odsunięcie rolet i korzystanie w biurach w dni słoneczne tylko ze 
światła dziennego, zmniejszenie oświetlenia w ciągach komunikacyjnych, 
jednak przy jednoczesnym zachowaniu zasad BHP. 
Wójt przypomniał, że wszystkie gminne jednostki, poza GOKiR-em są 
ogrzewane gazem. Tu również niezbędne będzie szukanie oszczędności, 
ponieważ cena gazu z 9 groszy wzrosła już do 74 groszy, a nowe przetargi 
pokazują, że może wynieść nawet 1,15 zł.  

 Pan Radny Kuczera zwrócił uwagę, aby przypomnieć mieszkańcom poprzez 
stronę internetową i miesięcznik Nasze Wieści Gminne, że mimo obecnych 
trudności z opałem, nadal obowiązują nas przepisy uchwały antysmogowej. 
To prawda, że wszystkim jest ciężko, ale nie może być tak, że bardziej będzie 
się opłacać palić czymkolwiek niż dbać o ekologię. Mieszkańcy, którzy 
przeszli z ogrzewania węglowego na gazowe, działając w celu poprawy stanu 
powietrza, teraz nawet nie mają dodatku, który otrzymają osoby 
ogrzewające węglem. Należy więc przypominać, że uchwała antysmogowa 
wprowadziła konieczność wymiany starych pieców i przepisy te nadal są 
obowiązujące. 

Więcej głosów w tym punkcie nie było. 

Punkt 6. Zakończenie posiedzenia 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Beata Wieszołek zamknęła 
posiedzenie Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek  
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch                                                                                                                                 


